
بالاخــره قــرار بر این شــد که بــازی هوادار 
– پرســپولیس در ورزشــگاه شــهید 
دســتگردی اکباتــان و بــدون حضــور 
هــوادار برگــزار شــود. ایــن خواســته تیــم 
هوادار تهران بود چرا که حضور تماشاگر 
در ایــن ورزشــگاه کفــه تــرزاو را بــه نفــع 
پرســپولیس ســنگین می کــرد. بــا ایــن 
حال هواداران پرسپولیس از این مسأله 
ابــراز ناراحتــی و عصبانیــت کردنــد تــا 
حتــی در فضــای مجــازی برخــی روی این 

مســأله اصــرار کننــد کــه قبــل از بــازی در 
محــل انجــام مســابقه حاضــر شــوند تــا 
نیــروی انتظامــی و مســئولان برگــزاری 
مســابقه مجبــور بــه قبول حضــور آنها در 
ورزشــگاه شــوند. به همین خاطــر دیروز 
در جلســه هماهنگی مسابقه گفته شد 
از علاقه منــدان بــه فوتبــال و هــواداران 
پرسپولیس درخواست می شود با توجه 
بــه عدم امــکان ورود به ورزشــگاه جهت 
تماشــای مســابقه، از مراجعــه بــه آن و 

تجمــع برابــر ورزشــگاه خــودداری کنند.
ایــن مســأله دیــروز در نشســت خبــری 
یحیــی گل محمــدی هــم مطــرح و بــا 
اعتــراض ســرمربی پرســپولیس همــراه 
شــد: »همیشــه گفتــه ام کــه بازی هــا بــا 
تماشــاگران خــوب اســت. ما تیــم بزرگی 
هســتیم که هر جا بازی می کنیم هوادار 
داریــم. این خیلی بد اســت که بازی های 
هفته پنجم با تماشــاگر انجام شــود، اما 
بازی پرســپولیس بدون تماشــاگر باشد. 

ما دوست داریم که با حضور تماشاگران 
بــازی کنیــم، امــا در بحــث امکانــات و 
زیرســاخت ها مســائل غیرفوتبالــی در 
میــان اســت.                بایــد ایــن مشــکلات حــل 
شــود. اگر ورزشــگاه دســتگردی آمادگی 
حضــور تماشــاگر را نــدارد، نبایــد آمادگی 

انجــام بــازی هم داشــته باشــد.«
یحیــی دیــروز در پاســخ به این ســؤال که 
فوتبال مــان را بــا ایــن وضعیــت می تــوان 
حرفه ای دانست یا نه، گفت: »نمی دانم 

چــه بگویــم؛ چــرا کــه خــودم هــم در ایــن 
لیــگ فعالیــت می کنــم امــا نمی شــود 
گفــت کــه لیگ مــا حرفه ای اســت. حتی 
باشــگاه های بــزرگ مــا هــم از داشــتن 
زمین تمرین محروم هستند و دست به 
دامــن ارگان ها و وزارتخانه ها می شــوند. 
مــا حرفــه ای نیســتیم و دیدیــد که ســال 
گذشــته هــم پرســپولیس و اســتقلال 
به دلیل همین مسائل از حضور در آسیا 

محــروم شــدند.«

پرسپولیسی ها دلخور از بازی بدون تماشاگر

در ورزشگاهی که میزبان تماشاگر نباشد نباید بازی برگزار کرد

دو تــا از بازیکنــان جوان ســابق پرســپولیس در تیم هوادار حضــور دارند. یکی محمد 
حســینی کــه البتــه زمان برانکو یک سکونشــین بود و چند فصل قرضــی در تیم های 
دیگر بازی می کرد و دیگری امیرمحمد خارکش که در تمام تیم های پایه پرسپولیس 
بازی کرد و وقتی یحیی او را نخواســت همین تابســتان راهی هوادار شــد. با این حال 
خارکش در چهار بازی قبلی تیمش به لیســت 20 نفره نرســیده و بعید اســت مقابل 

پرســپولیس هم در لیســت باشــد و خبری از تقابل او با ســرخ ها نخواهد بود.

مهاجم مالیایی پرسپولیس با شماره 25 برای این تیم بازی می کند. شماره ای که 
ســال ها قبل متعلق به مهرداد میناوند مدافع – هافبک چپ فقید ســرخ ها بود. 
حالا اینکه دیاباته عمداً و به خاطر میناوند این شــماره را انتخاب کرده مشــخص 
نیست و شاید هم مدیران باشگاه این شماره را به او پیشنهاد کرده اند. به هر حال 
شیخ با شماره 25 بازی می کند که در مقطعی هم متعلق به حمید استیلی بود اما 
او به خاطر احترام به علی پروین در شماره 7 یک علامت + بین 2 و 5 گذاشته بود.

مهاجــم مازندرانــی پرســپولیس کــه در دو بــازی قبلــی نیمکت نشــین بــود و تنها 
دقایقــی کوتــاه مقابــل صنعــت نفت بــه میدان رفت اعــلام کرده فعــلاً به صورت 
موقتــی از فضــای مجازی خداحافظی می کند تا روی فوتبالش متمرکز شــود. به 
نظر می رسد عبدی بعد از انتقادهای زیاد بابت بی خیال بودن او بالاخره تصمیم 
گرفته برای تغییر شرایط کاری انجام دهد. او دو سال قبل هم قبل از مسابقات 

لیــگ قهرمانان چنین کاری انجام داده و درخشــیده بود.

امیرمحمد خارکش شیخ دیاباته مهدی عبدی

به لیست 20 نفره هم نمی رسد شماره 25 به یاد میناوند خداحافظی با فضای مجازی
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اسکوچیچ هم شایستگی مربیان کروات را ثابت کرد 

بگوویچ: خدمت 30 ساله 
مربیان کروات نادیده گرفته شد

چرا فوتبال ایران ناگهان از مربیان 
کروات به جذب مربیان پرتغالی 

گرایش پیدا کرد؟
از صمیم قلبم حرف می زنم و به شما 
می گویم که ایران را به  دلیل 17 سال کار 
در آن، واقعاً کشور دوم خودم می دانم. 

البته خودم هم در فوتبال ایران زحمات 
زیادی کشیده ام اما با وجود این باید 
از زحمات مربیان بزرگی مانند ایویچ، 
استانکو، لوکا، چیرو، برانکو و همچنین 
اسکوچیچ حرف بزنم که تیم ملی ایران 
را با شایستگی به جام جهانی رساند. 
مربیان کروات بازیکنان زیادی ساختند 
و خدمات زیادی را در برای فوتبال ایران 
انجام دادند اما با وجود این، توجهات 
نسبت به مربیان کروات در فوتبال 
ایران کمتر شده است. مربیان کروات 
به فرهنگ ایرانی بسیار نزدیک هستند 
و با مردم ایران همخوانی زیادی داشته و 
دارند و به نوعی مربیان بسیار زحمتکشی 
هستند که ساعت های بسیاری از عمر 
فوتبالی شان در ایران را در مستطیل سبز 

سپری کردند.
اما ما می خواستیم شفاف تر علت 

ناراحتی تان را بدانیم؟
به هر حال ممکن است مدیران باشگاه ها 
که تصمیم گیرنده های اصلی تیم ها 
هستند به مربیان پرتغالی 
ا  پید یل  تما بیشتر 
کرده اند یا شاید مدیر 
برنامه های مربیان 
پرتغالی هم حضور 
فعال تری نسبت 

به سایر ایجنت های 
دیگر کشورهای اروپایی در 
فوتبال ایران داشته اند. جدا از این 
مسائل من فکر می کنم بیشتر از 30 
سال، کروات ها و حتی شاید بیشتر 
از آن در فوتبال ایران حضور فعال و 
مؤثری داشتند به همین دلیل ناراحتم 
که چرا این همه خدمات به یک باره 
نادیده گرفته شد چون مربیان کروات 
بسیار خوب و بزرگی در فوتبال ایران 
بوده اند که به نوعی در فوتبال ایران و 

سبک این فوتبال و ساختن بازیکنان 
بسیار خوب و نتایجش تأثیر گذاشته اند. 
مثلاً زمانی که در فولاد بودم، هفت 
بازیکن به تیم ملی بزرگسالان ایران و 3 
بازیکن هم تحویل تیم امید دادم البته 
نمونه کار مرا مربیان دیگر کروات هم 
زیاد انجام دادند. به همین دلیل است 
که معتقدم کروات ها زحمات زیادی برای 

فوتبال ایران کشیدند.
از اسکوچیچ حرفی نزدی، عملکرد 
تنها بازمانده فوتبال کرواسی را در 

فوتبال ایران چگونه ارزیابی می کنی؟
به هر حال همه دیدند که ویلموتس چه 
نتایجی گرفت و چگونه ایران را در معرض 
حذف از جام جهانی قرار داد اما اسکوچیچ 
در شرایطی بسیار سخت و خطرناک 
سکان هدایت تیم ملی ایران را در اختیار 
گرفت و سریع ترین صعود تیم ایران را به 
جام جهانی رقم زد بنابراین اسکوچیچ هم 
نشان داد که مربیان کروات چه توانایی 
دارند و از چه پتانسیل بالایی برخوردارند.
اما شاید این مربی هم جای خودش 

را به کی روش پرتغالی بدهد!
به دلیل زحمات  به نظرم اسکوچیچ 
زیادی که در راه صعود به جام جهانی 
قظر کشیده، شایسته ترین فرد برای 
نشستن روی نیمکت تیم ملی ایران 
است. من هم همیشه ایران را به عنوان 
کشور دوم خودم می دانم و آرزو می کنم 
که ایران هم از گروهش صعود کند. در 
گروه سختی قرار دارید اما تیم ایران هم 
تیمی شایسته با بازیکنان توانا و مربی 
خوب است بنابراین حتماً برای ایران هم 
شانس صعود قائل هستم و امیدوارم که 
صعود کنید و نمایش های خوبی را از ایران 

در قطر ببینیم.
در خصوص پرسپولیس و تیم 

سابق تان و شاگردتان یحیی که 
سرمربی پرسپولیس است چقدر 

شانس موفقیت قائل هستید؟
20 سال است که یحیی را می شناسم. او 
در زمان بازیگری جزو بهترین ها بود و در 
مربیگری هم نتایج خیلی خوبی گرفت 
تا در ادامه به شایستگی های قبلی اش 
صحه بگذارد و پرسپولیس را هم به 
چند عنوان قهرمانی برساند. امسال هم 
یحیی تیم خیلی خوبی بسته و به نظرم 
با وجود چند تیم مدعی دیگر شانس اول 

قهرمانی است.

 zسوژه

 zمصاحبه

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

ITC دیاباته رسید اما 
خودش نمی رسد

بــا تــلاش باشــگاه پرســپولیس 
آی تــی ســی شــیخ دیابتــه دیــروز 
صــادر شــد و بــا توجــه بــه اینکه او 
تســت های پزشــکی را هم پشــت 
سر گذاشته کارت بازی اش صادر 
خواهــد شــد و می توانــد از همیــن 
بــازی هــوادار بــرای تیم بــازی کند 
امــا یحیــی گفتــه شــرایط ایــن 
مهاجــم هنــوز مســاعد نیســت: 
»او بــه بــازی فــردا نمی رســد و 
شــرایط جســمانی ایــن بازیکــن 
بــه گونــه ای نیســت کــه مهیــای 
بــازی باشــد. دیاباتــه حداقــل 
چنــد هفتــه کار دارد. اگــر ایــن 
انتقال هــا دو مــاه پیــش انجــام 
می شــد، خیلــی جلوتــر بودیــم و 
بــرای مــا خیلــی خوشــایند بــود. با 
ایــن حــال از باشــگاه پرســپولیس 
بابت همکاری خوبی که برای این 
انتقال ها داشت، تشکر می کنم و 
امیــدوارم عملکــرد خوبی در لیگ 

برتــر داشــته باشــیم.«

 

 جواب 
یحیی به مایلی کهن

 ســرمربی پرســپولیس در جــواب 
محمــد مایلی کهــن کــه گفتــه چــرا 
ایــن باشــگاه مهاجم خارجــی خریده 
و بــه مهــدی عبــدی بــازی نمی دهــد، 
گفــت: »بایــد خودمــان را در همــه 
خطــوط تقویــت می کردیــم. بــه خط 
حملــه خودمان اعتقــاد داریم و یکی 
از بهترین خطوط حمله سال گذشته 
را در اختیار داشتیم. امیدواریم وقتی 
مهاجمــان وارد زمیــن می شــوند، 
گل بزننــد. تیــم در نقل وانتقــالات 
بایــد تقویــت شــود و بایــد خط حمله 
پرســپولیس را تقویــت می کردیــم.«

 
هوادار آبی پوش

بـا اینکـه پرسـپولیس در بـازی امـروز 
میهمـان اسـت امـا دوبـاره از همـان 
لباس هـای اولـش کـه در چهـار بـازی 
قبلـی اسـتفاده کرده، بهـره خواهد برد 
و سـرخپوش به میدان می رود تا فعلاً 
خبـری از کیـت دوم نباشـد. در جلسـه 
هماهنگـی بـازی کـه دیـروز برگـزار 
شـد قـرار بـر ایـن شـد کـه صدرنشـین 
رقابت هـا در ایـن مسـابقه از لبـاس 
زرد بـرای دروازه بـان و یکدسـت قرمـز 
بـرای سـایر بازیکنـان اسـتفاده کنـد. 
دروازه بان تیم هوادار هم سبز و سایر 
بازیکنـان آن تیـم نیـز آبـی خواهنـد 
ینکـه  پوشـید. فصـل قبـل بـرای ا
حساسیتی برای پرسپولیسی ها ایجاد 
نشـود هـوادار از لباس هـای بنفـش و 
سـفید مقابـل پرسـپولیس اسـتفاده 
کـرد امـا حـالا می خواهـد آبـی بپوشـد.

 
 شروع بازی

نیم ساعت زودتر
قــرار بــود بــازی پرســپولیس مقابــل 
هــوادار ســاعت 19:30 دقیقه شــروع 
شــود اما ســاعت این مســابقه تغییر 
کــرد و نیم ســاعت جلو آمــد. هر چند 
دلیــل ایــن تغییــر اعــلام نشــده امــا 
کاش ســازمان لیــگ ســاعت بازی ها 
را بــاز هــم جلوتر مــی آورد تا رســانه ها 
راحت تر و بهتر این بازی ها را پوشش 
دهنــد و محدودیــت زمانــی نداشــته 

باشــند.

وینکــو بگوویــچ، مربــی کــه 17 ســال در فوتبــال ایــران ســابقه مربیگــری دارد از اینکــه فوتبــال ایــران به ناگهــان تمایلــش را به جذب 
مربیــان کــروات از دســت داده تــا حــدوی ابــراز ناراحتــی کــرده و از تمایل مدیــران ایرانی به جــذب مربیان پرتغالــی صحبت می کند.

یحیی گل محمدی در بیشتر زمان نشست مطبوعاتی دیروز خود درباره کمبود 
امکانات و مشکلات سخت افزاری مسابقات لیگ برتر شامل ورزشگاه ها و ... 
صحبـت کـرد و البتـه بـه انجـام بـازی بدون تماشـاگر مقابل هـوادار معترض بود 
تـا اعتراض هـا و گلایه هایـش از باشـگاه بـه سـمت فدراسـیون و سـازمان لیـگ 

تغییـر سـمت دهـد. مهم تریـن صحبت هـای او را می خوانید.
 بازی با هوادار را چطور می بینید؟

مـا در هفتـه پنجـم لیـگ قـرار داریـم و بـازی خیلـی مهمـی در پیـش داریـم. ایـن 
امتیازات به ما کمک می کند و هدف اصلی ما کسب 3 امتیاز است. هوادار 
تیم سختکوش و فنی است و بازیکنان جوانی در اختیار دارد. ما بازی راحتی 
نداریـم. شـرایط زمیـن چمـن خـوب نیسـت و کار تاکتیکـی آنجـا بـد انجـام 
می شـود اما بازی باید روی هوا و فیزیکی انجام شـود. امیدوارم عملکرد 
خوبی داشته باشیم اما ما تیمی هستیم که روی زمین بازی می کنیم. 
شـرایط زمیـن دسـتگردی خـوب نیسـت چـرا کـه سـه تیـم آنجـا بـازی 
می کننـد و چنـد تیـم هـم تمریـن می کننـد کـه همیـن مسـأله باعـث 
می شـود شـرایط زمیـن خـوب نباشـد.                                                                                      متأسـفانه بـه جـای اضافـه 
کـردن امکانـات، شـرایط بـه گونـه ای اسـت کـه هـر سـال از نظـر 
امکانات پسـرفت می کنیم. شـهری که فرودگاه ندارد اسـتادیوم 
دارد، یـا شـهری کـه اسـتادیوم دارد هتـل نـدارد! مـن از مسـئولان 
فدراسـیون فوتبال و سـازمان لیگ می خواهم به این مسـائل توجه 
کرده و نظارت بیشتری داشته باشند. این مسائل برای لیگ ایران خوب 
نیست، چون ما از نظر امکانات ضعیف و فقیر هستیم. هیچ برنامه ای 
هم برای ایجاد شرایط بهتر وجود ندارد. زمین چمن ورزشگاه آزادی هم 
شرایط خوبی ندارد چرا که آنجا پرسپولیس، استقلال و تیم ملی بازی 
می کننـد. مـا اگـر دنبـال کیفیـت و لـذت فوتبال هسـتیم باید شـرایطش 
را هـم فراهـم کنیـم. مـن گلایـه خـودم را مطـرح کـردم تـا شـاید کسـی بـه 
خودش بیاید. امیدوارم بازی فردا )امروز( برای ما همراه با 3 امتیاز باشد. 
ما شـرایط خوبی داریم، ولی بازی فردا )امروز( سـخت اسـت. شـرایط بازی 

غیرقابـل پیش بینـی اسـت امـا امیدوارم عملکرد خوبی داشـته باشـیم.
یکی از باشگاه ها به مبلغ قرارداد دو مهاجم خارجی پرسپولیس معترض شده.

مـن شـخصاً دوسـت دارم فوتبالـی حـرف بزنـم امـا ایـن صحبت هـا واقعیـت 
نـدارد. مـن حداقـل سـه تیـم را می شناسـم کـه هزینـه آنهـا بالاتـر از ماسـت و 
از بقیـه تیم هـا بی خبـرم. مشـخصاً مـا بـر اسـاس نیازهایمـان یارگیـری و هزینه 
کردیـم امـا ذهـن خـودم را درگیـر ایـن مسـائل نمی کنـم. باشـگاه بایـد بـه ایـن 

مسـائل ورود کنـد.
گفته می شود 9 بازیکن از تیم شما به تیم ملی دعوت شده.

این اتفاق قطعاً تأثیر خوبی برای ما ندارد چرا که ما به همه بازیکنان در کنار هم 
نیاز داریم، اما باعث افتخار اسـت که 9 بازیکن ما به تیم ملی دعوت شـده اند. 
مـن بـرای بازیکنـان تیـم ملـی و تیم ملی آرزوی موفقیت می کنم چرا که همیشـه 

تیـم ملی اولویت دارد.
شرایط لوکادیا چطور است؟

او بـا توجـه بـه دو بـازی کـه انجـام داده شـرایط بهتـری دارد و بـازی بـه بـازی بهتـر 
می شـود.

در دفاع چپ مشکلی در تیم تان احساس نمی کنید؟
مـا در دفـاع چـپ علـی نعمتـی، مهـدی احمـدی و وحیـد امیـری را بعد از بازگشـت 

او خواهیم داشـت و مشـکلی در این پسـت نداریم.

سکوت یحیی درباره کی روش:

هر کسی باشد کمک می کنم
سرمربی پرسپولیس در خصوص شایعه بازگشت کارلوس 

کی روش به تیم ملی و اینکه آیا شما موافق تغییر و تحول در 
کادر فنی این تیم هستید یا نه، گفت: »نظرات کارشناسان 

و فوتبالی ها در این خصوص خیلی مهم نیست و من هم 
در بحث انتخاب کادر فنی تیم ملی نظر خاصی ندارم؛ چرا که 

هرچه بگویم حاشیه درست می شود. اتفاقات در فوتبال 
ما غیرقابل پیش بینی است و باید گوش های خود را تیز 

کنیم تا افکار را بشنویم. من برای موفقیت تیم ملی دعا 
می کنم و هر کسی هم که در کادر فنی باشد هر 

کمکی بتوانم انجام می دهم.«
 

حداقل سه تیم بیشتر از ما خرج کرده اند

گل محمدی: با این 
زمین باید روی هوا و 

فیزیکی بازی کنیم


